
Prejeli smo pismo
LJUBLJANSKE TRŽNICE

Oskrba: samooskrba
Ljubljanske tržnice se zaskrbljujoče praznijo. Izdneva

v dan je na stojnicah manj vrtnin. Vse manj je solate in
čebule. Naftna kriza močno najeda ljubljansko oskrbo z
vrtninami. Kamioni iz Dalmacije, Srbije, Makedonije in
Kosova so že redkost na ljubljanskih tižnicah. Temvečje
pa je povpraševanje po čebuli, solati in drugih vrtninah.
Medtem ko smo vključevali v oskrbo mesta s sadjem in
vrtninami pretežno TOZD in zasebnike, smo zanemarjali
samooskrbo mesta in bližnje TOZD ter zasebnike. Oskr-
ba mesta ima torej popravni izpit iz predmeta »samoo-
skrbe«. Bomo uspešno opravili ta popravni izpit, to je
sedaj vprašanje? Za uspešnost popravnega izpita pa je en
sam pogoj: Izpit bomo morali poiagati izključno na vrto-
vih in poljih, torej na zemlji in ne v pisamah, na zborih,
sestankih in ne le s pisanjem dogovorov in sporazumov.
Stoletja stara Ijudska modrost pravi: »Če ljubiš svojo
zemljo jo orji«. In vsi mi se zaklinjamo, kako ljubimo
svojo zemljo, toda orjemo jo pa le premalo. Veliko
zemlje je nezorane. Medtem ko v naši sosednji deželi
uspešno izsušujejo morje, se trudimo na vse kriplje zago-
varjati nerentabilnost izsuševanja ljubljanskega barja.
Neštetokrat smo že ugotovili, da se nam to ne izplača, da
je to predrago, da ni tehnično izvedljivo in lako smo do
danes ohranili barje z vsemi njegovimi naravnimi značil-
nostmi. Ljubljansko barje pa bi lahko in bi tudi moralo
postati »Ijubljanska Vojvodina«, za oskrbo z vrtninami,
mlekom in mesom.

Celo v najnaprednejših deželah imajo urejeno vrtič-
karstvo ob večjih in manjših mestih. Če bi tudi Ljubljan-
čani po tem vzoru organizirali vikend vrtičkarstvo, bi bila
samooskrba mesta pretežni del oskrbe z vrtninami. To
vrtičkarstvo pa ne bi smelo predstavljati zmede v okolici
Ljubljane. Neobdelano zemljo naj bi razdelili na parceli-
ce primernih velikosti za potrebe vrta povprečnega go-
spodinjstva. Ute za shranjevanje orodja pa naj bi bile
tipizirane z dopustnim tlorisom in obliko in vrsto mate-
riala. Take utice ne bi smele prerasti v vikend naselja in
snobizem. Dve muhi na en mah. Vrtičkarji bi se skozi vse
leto oskrbovali z vrtninami, celo z ozimnico. Rekreacija
in prihranek na bencinu pa bi bila draga muha. Taka
samooskrba bi bila nedvomno tudi v skladu z »NNNP«.
Brez načrtnosti seveda ne bi šlo. Pri takem načrtovanju
naj bi sodelovali sveti potrošnikov, urbanistov, agrono-
mi, ekologi pa celo psihologi. Ta zamisel nikakor ni padla
z jasnega neba. Aktualnost te zamisli je prav v lej
gospodarski situaciji in neustrezni preskrbi mesta, dose-
gla svojo kufminantno točko. Potrošniški sveti pa naj bi
bili pobudniki za tako organizacijo samooskrbe. Njihovi
letni plani ne bi smeli iti mimo teh problemov. Ne le
distribucija, tudi proizvodnja dobrin naj bo skrb sveta
potrošnikov.

Jože Škof

Dnižabno srečanje
starejših krajanov

Zadnjo nedeljo v oktobru se je v gostilni pri Kopač na
Brezovkn zbrala kar številna dniščina krajanov, ki so že
prekoračili svoje sedemdesto leto. Vsako leto enkrat se
dobijo. Da malo pokramljajo o starih časih, pa o cenah,
da so res že pošteno zrasle in da je bilo včasih življenje
cenejše. Ja, saj smo bili tudi mi še mladi takrat! No pa
tudi zdaj znamo še kakšno veselo razdreti. Kljub letom in
skromni pokojnini.

»Letos se je srečanja udeležilo 41 krajanov, povabili
pa smo jih 100«, je povedal tov. Martin Istenič, predse-
dnik RK. »In letošnje srečanje je že sedmo po vrsti. Prej
smo se dobivali v dvorani KS, letos pa smo prireditev
organizirali pri Kopač, ker je ugodneje zaradi postrežbe
povabljenih«, je še dodal tov. Istenič.

Namen teh srečanj je, da ostareli občutijo, da še niso
pozabljeni; da se tudi mlajši zavedamo, da jim gre zahva-
la za sedanjost. Simbolično se jim zahvalimo za vso
požrtvovalnost in za delovanje v odboru RK oziroma za
dolgoletno terensko delo. Tov. Justina Alič in tov. Lam-
pič Lado sta za svoje delo prejela spominsko značko, ki
jima jo je v imenu občinske organizacije RK izročila tov.
Bausova.

Dekliški pevski zbor je zapel pet pesmi in razveselil
prisotne s svojim programom. Sodelovali pa so tudi
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učenci iz brezovške osnovne šole, ki so z recitacijami
popestrili družabni večer.

Sredstva za pogostitev je prispevala organizacija RK iz
članarine, nekaj denarja pa se je nabralo tudi z zbiranjem
odpadnih surovin in od drugih akcij.

V uvodnem delu prireditve je navzoče pozdravila tov.
Bausova, ki je poudarila pomen delovanja krajevnih
odborov RK. Tega se v naši KS zavedamo in krajevna
organizacija že dolgo uspešno deluje. Učenci se na to-
vrstno delo pripravljajo že v osnovni šoli.

Razšli smo se dobre volje in prepričani, da se vidimo
spet naslednje leto. Za nekatere ostarele je to edina
priložnost, da se vidijo z ostalimi tovariši. RK pa bo tudi
v prihodnje skrbel za najstarejše.

Polona Alič
Brezovica 24
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